



FOR IMMEDIATE RELEASE

POLARIS MUSIC PRIZE ANNOUNCES 2014 FALL SALONS

TORONTO, ON – Friday, September 5, 2014.

Steve Jordan, Founder and Executive Director of the Polaris Music Prize, today announced the details of the fall Polaris Music Prize Salons in Brooklyn, Victoria, Ottawa, Montreal, Saskatoon, Halifax and Toronto.

The salons have become a popular mainstay of the Polaris season, where jury members and journalists openly discuss their picks and predictions for the upcoming prize.

RACS (The Recording Artists' Collecting Society) returns as sponsor of the salons for 2014. RACS is a division of ACTRA that collects and distributes equitable remuneration (neighbouring rights and private copying) to eligible recording artists.

“Our Canadian musicians hold a strong presence on the international charts,” says ACTRA and ACTRA RACS National President Ferne Downey. “ACTRA RACS is proud to get behind the Polaris Music Prize and Salons across the country as they give Canadian critics and fans exciting opportunities to celebrate and honour our homegrown musicians.”

Polaris Salons:

OTTAWA, ON – SEPTEMBER 9th

Venue – National Arts Centre

Address – 53 Elgin Street

Time – Doors: 7 pm, Salon: 7:30 pm – 8:30 pm

Moderator – Steve Jordan

Panelists – Ryan Bresee, Roch Parisien, John Sekerka

BROOKLYN, NY – SEPTEMBER 10th

Venue – Rough Trade Records

Address – 64 N 9th Street, Williamsburg, NY

Time – Salon: 8pm – 9pm

Moderator – Steve Jordan

Panelists – Joe Edward Keyes, Kyle Anderson, Naomi Zeichner, Nick Murray, Julianne Escobedo Shepherd

SASKATOON, SK – SEPTEMBER 10th

Venue – Beaumont Records

Address – 100 – 220 3rd Ave., Saskatoon, SK

Time – Salon: 7pm – 9 pm

Moderator – Chris Morin

Panelists – Alex MacPherson, Stephanie McKay, Craig Silliphant, Adrien Begrand

VICTORIA, BC – SEPTEMBER 11th

Venue – Rifflandia HQ

Address – 1501 Douglas St., Victoria, BC

Time – Salon: 5:30 pm – 7:30 pm

Moderator – Steve Jordan

Panelists – Mike Devlin, Amanda Farrell-Low, Alan Ranta, Gregory Adams

MONTREAL, QC – SEPTEMBER 17th

Venue – Pop Montreal

Address – 3450 St Urbain (POP Quarters)

Time – Doors: 4:30 pm, Salon: 5 pm – 6:30 pm

Moderator – Marc-André Mongrain

Panelists – Anthony Easton, Lorraine Carpenter

TORONTO, ON – SEPTEMBER 25th

Venue – Soho House

Address – 192 Adelaide St. West, Toronto, ON

Time – Salon: 8 pm – 9 pm

Moderator – James Keast

Panelists – Julia LeConte, Mark Teo, Liisa Ladouceur and Melody Lau

HALIFAX, NS – TBA

Venue – Pop Explosion

Address – TBA

Time – TBA

Moderator – TBA

Panelists – TBA

The Polaris gala will be hosted by Jay Baruchel on Monday, September 22nd at The Carlu in Toronto, and webcast live on Aux.tv and live audio broadcast on SiriusXM's Iceberg (Sirius 161) and The Verge (XM 173). A limited number of general admission tickets are available for purchase via [Ticketfly](#) for \$50.

The eligibility period for the 2014 Polaris Music Prize runs from June 1, 2013 to May 31, 2014. An independent jury of nearly 190 music journalists, broadcasters and music bloggers from across Canada determine the Long List and Short List.

The Polaris Music Prize awards \$30,000 to the artist who creates the Canadian Album of the Year. The runners up from the Short List each receive \$2,000 courtesy of Slight Music. Past winners have included Godspeed You! Black Emperor (2013), Feist (2012), Arcade Fire (2011), Karkwa (2010), Fucked Up (2009), Caribou (2008), Patrick Watson (2007), and Final Fantasy (Owen Pallett) (2006).

We acknowledge the financial support of the Government of Canada through the Department of Canadian Heritage (Canada Music Fund) and of Canada's Private Radio Broadcasters.

About the Polaris Music Prize

The Polaris Music Prize is a not-for-profit organization that annually honours, celebrates and rewards creativity and diversity in Canadian recorded music by recognizing, then marketing the albums of the highest artistic integrity, without regard to musical genre, professional affiliation, or sales history, as judged by a panel of selected music critics. www.polarismusicprize.ca/ [@polarisprize](#)

About RACS

ACTRA RACS is one of the performer organisations responsible for distribution of royalties collected on all tariffs related to sound recordings under Canada's Copyright Act. ACTRA RACS is a division of the Alliance of Canadian Cinema, Television and Radio Artists (ACTRA) the national organisation of more than 22,000 professional performers working in the English-language recorded media in Canada. www.actra.ca/racs/ [@actraracs](#)

Media Contacts:

Polaris Music Prize media:
Joanne Settington
Indoor Recess
(416) 884-4119
joanne@indoorrecess.com

Polaris Music Prize media (Quebec):
Magali Ould
(514) 994-6295
magali@polarismusicprize.ca

POUR DIFFUSION IMMÉDIATE

LE PRIX DE MUSIQUE POLARIS ANNONCE LES SALONS DE CET AUTOMNE

Toronto, ON – Le vendredi 5 septembre 2014

Steve Jordan, fondateur et directeur exécutif du Prix de musique Polaris, a annoncé aujourd'hui les détails des Salons du Prix de musique Polaris qui auront lieu cet automne à Brooklyn, Victoria, Ottawa, Montréal, Saskatoon, Halifax et Toronto.

Les salons sont maintenant rendus des événements importants de la saison du Polaris. Des membres du jury et des journalistes s'y retrouvent pour discuter publiquement de leurs choix et prédictions pour le prix à venir.

Les Salons seront commandités encore une fois cette année par la RACS (The Recording Artists' Collecting Society). RACS est une sous-division d'ACTRA qui collecte et distribue des rémunérations équitables aux artistes éligibles de l'industrie de la musique.

Nos musiciens canadiens ont une grande présence au niveau international, a déclaré Ferne Downey, président de ACTRA National et ACTRA RACS. ACTRA RACS est ravi de parrainer les Salons du Prix de

musique Polaris ayant lieu d'un bout à l'autre du pays, et d'offrir ainsi l'opportunité aux journalistes et amateurs de musique canadiens de célébrer et honorer les musiciens d'ici.

Les Salons du Polaris:

OTTAWA, ON – 9 septembre

Lieu – National Arts Centre

Adresse – 53 Elgin Street

Heure – Portes: 19h, Salon: 19h30 à 20h30

Modérateur – Steve Jordan

Panélistes – Ryan Bresee, Roch Parisien, John Sekerka

BROOKLYN, NY – 10 septembre

Lieu – Rough Trade Records

Adresse – 64 N 9th Street, Williamsburg, NY

Heure – Salon: 20h à 21h

Modérateur – Steve Jordan

Panélistes – Joe Edward Keyes, Kyle Anderson, Naomi Zeichner, Nick Murray, Julianne Escobedo Shepherd

SASKATOON, SK – 10 septembre

Lieu – Beaumont Records

Adresse – 100 – 220 3rd Ave., Saskatoon, SK

Heure – Salon: 19h à 21h

Modérateur – Chris Morin

Panélistes – Alex MacPherson, Stephanie McKay, Craig Silliphant, Adrien Begrand

VICTORIA, BC – 11 septembre

Lieu – Rifflandia HQ

Adresse – 1501 Douglas St., Victoria, BC

Heure – Salon: 17h30 à 19h30

Modérateur – Steve Jordan

Panélistes – Mike Devlin, Amanda Farrell-Low, Alan Ranta, Gregory Adams

MONTREAL, QC – 17 septembre

Lieu – POP Montréal

Adresse – 3450 St Urbain (Quartier général de POP)

Heure – Portes: 16h30, Salon: 17h à 18h

Modérateur – Marc-André Mongrain

Panélistes – Anthony Easton, Lorraine Carpenter

TORONTO, ON – 25 septembre

Lieu – Soho House

Adresse – 192 Adelaide St. West, Toronto, ON

Heure – Salon: 20h à 21h

Modérateur – James Keast

Panélistes – Julia LeConte, Mark Teo, Liisa Ladouceur et Melody Lau

HALIFAX, NS – à confirmer

Lieu – Pop Explosion

Adresse – à confirmer

Heure – à confirmer

Modérateur – à confirmer

Panélistes – à confirmer

Le gala du Polaris se tiendra le 22 septembre au Carlu et sera animé par l'acteur montréalais Jay Baruchel. L'événement sera diffusé en direct sur le web via Aux.tv et à la radio via SiriusXM Iceberg (chaîne Sirius 161) et The Verge (Chaîne XM 173). Un nombre limité de billets admission générale sont présentement en vente via **Ticketfly** au coût de 50\$.

La période d'éligibilité pour le **Prix de musique Polaris** 2014 s'étend du 1er juin 2013 au 31 mai 2014. Un jury indépendant, composé de près de 190 journalistes musicaux, diffuseurs et blogueurs de musique provenant d'un bout à l'autre du Canada, sélectionne les candidats de la longue liste et de la courte liste.

Le **Prix de musique Polaris** offre 30 000\$ à l'artiste ou au groupe ayant créé l'album canadien de l'année. Celui-ci est jugé uniquement sur le mérite artistique, sans aucune considération pour le genre musical ou les ventes d'albums. Les neuf autres finalistes de la courte liste reçoivent 2 000\$, courtoisie de Slight Music. Les gagnants antérieurs sont : Godspeed You! Black Emperor (2013), Feist (2012), Arcade Fire (2011), Karkwa (2010), Fucked Up (2009), Caribou (2008), Patrick Watson (2007) et Final Fantasy (2006).

Nous reconnaissons l'appui financier du gouvernement du Canada par l'entremise du ministère du Patrimoine canadien (Fonds de la musique du Canada) et des radiodiffuseurs privés du Canada.

À propos du Prix de musique Polaris

Le Prix de musique Polaris est une organisation à but non lucratif qui honore, célèbre et récompense la créativité et la diversité de la production musicale canadienne, en soulignant et en offrant une visibilité

accrue aux albums qui répondent aux plus hauts standards d'intégrité artistique, sans considération pour le genre musical, l'affiliation professionnelle ou l'historique des ventes. www.polarismusicprize.ca/@polarisprize

À propos de la RACS

La RACS, sous-division de l'ACTRA, est une organisation qui collecte et distribue les redevances tarifées sur les enregistrements sonores, en vertu de la loi canadienne sur le droit d'auteur. La RACS sous-division de l'ACTRA (Alliance Canadienne des artistes de la télévision, du cinéma et de la radio) représente près de 22 000 artistes professionnels de langue anglaise. www.actra.ca/racs / [@actraracs](https://twitter.com/actraracs)

Contact média - Québec

Magali Ould

magali@polarismusicprize.ca

514.994.6295

Contact média - Canada

Joanne Settington

joanne@indoorrecess.com

416.884.4119

Major Sponsors / Commanditaires principaux



Official Radio Partner /
Partenaire radio officiel



Official French Media
Partner / Partenaire officiel
média francophone



Official Ticket Supplier /
Éditeur



Senior Sponsor /
Commanditaire Senior



The Official Music Store
of Polaris / Le magasin de
musique officiel de Polaris



Official Venue /
Salle officielle

